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Verzonden: 
maanda 

november 
2022 14:51 

Onderwerp: 

RE: Adema 

Goeie 
middei, 

Dit 

lijkt mij 

ook uitstekend. 

Misschien wel 

goed 
om er 

nog bij 

te 
noemen 

dat 
er 

nog 
meer van 

dit soort 

projecten 
aan 

zitten te komen in 

Fryslân? 

Groet, 

van: 

Me vienet.ni> (geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

Verzonden: 
maandag 

28 november 2022 
14:47 

Onderwerp: 
Adema 

Goede 
dag, 

Ik had een andere 
aanvliegroute. 

Adema 
vragen 

in te 

grijpen 
over de 

boeg 
van de het 

belang 
van het 

project 
en niet zo zeer over de 

frustratie over krantenberichten en brieven voor PS. 

Mijn concept 
was als 

volgt 

Kun 
je 

hier wat mee? 

Groet, 

Memo voor 
de Minister 

van 
Landbouw 

De 
toekomst 

voor 
de 

melkveehouderij ligt bij 
de 

kringloop 
landbouw met 

zo 

weinig mogelijk 
lekken 

in 
het 

circulaire 
productieproces. 

Voor de 
melkveehouderij 

betekent dit 
op weg 

naar 

grondgebondenheid 
met minder 

emissie van 

broeikasgas 

en stikstof. 

De Provincie 
Friesland heeft 

in 

samenwerking 
met de Energie Coöperatie Wijnjewoude 

een 

pilot plan 

ontwikkeld 
om in een 

praktijkonderzoek 
met 

25 
boeren die 

weg 
naar 

kringloop 
landbouw 

in 
te slaan. Zoals 

de meeste Friese 
melkveebedrijven zijn 

alle 25 
bedrijven 

nu al 
grotendeels grondgebonden 

hebben ze in 

het 
algemeen geen 

mestoverschot 

De kern van het 
project 

is om 
op 

die 25 
bedrijven 

via 
Coöperatieve 

Lokale Circulaire 
Mestvergisting 

groengas 
te 

produceren, 
de 

emissie van 

broeikasgas 

en 
stikstof fors 

terug 
te 

dringen 

en 
het bodemleven te 

verbeteren. 

Door 
het coöperatieve karakter 

is 
dit bedrijfsmodel geschikt 

voor 

melkveebedrijven 

in 
de 

grootte 
klasse 

1 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)
(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)



van 80 
tot 

250 
koeien. 

Voor de 
begeleiding 

van 
dit project heeft Wageningen 

UR een 
onderzoekteam 

van 6 

specialisten 

samengesteld 
onder 

leiding 

van Nico 
Verdoes. 

Voor dit 
project 

is het een voorwaarde dat het 
huidige stalsysteem 

wordt 
aangepast 

door de 

roostervloeren 
af 

te dekken 
en 

de mest 
dagvers 

naar 
de vergister te sturen. 

De 

voorbereiding 

van 
dit project stagneert, 

omdat 
LNV 

ambtelijk 
het 

winnen van 

dagverse 
mest door het 

afdichten 
van 

de roostervloer 
afwijst. 

Vraag 
aan de minister: 

Geef dit project, dat de 
melkveehouderij 

verder 
vooruit 

kan 
helpen 

in 
de 

richting kringloop 
landbouw 

een 

kans door de 
aanvraag 

in 

behandeling 
te 

nemen en 

op zijn 
merites 

te beoordelen. 

B 

Doorgestuurd 
bericht 

— —- 

Datum:Mon, 
28 Nov 2022 14:35:25 +0100 

Van: 
lanet.nl> 

Aan: 
wxs.nl (geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Terwijl 
berichten over de 55 

miljoen 
Euro voor de 

Noordelijke provincies 
al 

in 
de kranten 

stonden, 
en er een brief 

bij 

GS 
voorlag 

om PS 
te informeren 

over dit initiatief, kwam 
LNV 

nog 

met 
de last-minute 

mededeling 
dat de 

maatregel 

“Stalvloer 
aanpassen (voorwerk 

voor 

vergisting): aanbrengen 
rubberen 

matten, 
aanschaf 

mestrobot, 
onderhoud 

mestrobot” van de 
maatregelenlijst 

af 
moest, 

omdat het anders een 

no-go 
zou worden. Als reden werd de 

huidige 

onzekerheid m.b.t. de 
RAV 

genoemd. 

In 

principe 
zou de 

maatregel 
later wel weer aan de (door GS 

tussentijds 

te 

wijzigen) maatregellijst toegevoegd 
kunnen worden. 

Het is 
wel zaak om hier nu al een sterke 

lobby 
voor te 

organiseren. 
Voor Fryslân is het (tijdelijk) wegvallen 

van deze 
maatregel 

een 

domper, 
omdat er veel nieuwe 

groen 

gas-initiatieven zijn 
en omdat veel 

partijen 
al 

op 
deze subsidie rekenden. Groen Gas is 

in 

Fryslân 
o.a. 

belangrijk 
voor 

het (mede) creëren van perspectief voor de 
landbouwsector, 

het realiseren van de 
klimaatopgave 

van de 

landbouwsector en voor de 
energietransitie. 

Met 
LNV 

komt 
nog 

een 

ambtelijk overleg 
over de 

precieze 

onderbouwing 
van het 

schrappen 
van de 

maatregel. Daarnaast 
zullen 

PS 
van 

Fryslân waarschijnlijk 
ook worden 

geïnformeerd 
dat de 

maatregel geschrapt 
is 

op 
verzoek van 

LNV. 

Verzonden vanaf 

mijn Galaxy 


